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ACTA DE LA DOTZENA ASSEMBLEA GENERAL DE L’ASSOCIACIÓ  
“XARXA DE CIUTATS I POBLES CAP A LA SOSTENIBILITAT” 

 
 
 
 

Data:    22 de febrer de 2012 
Caràcter:   Ordinari 
Convocatòria:  Primera 
Hora d’inici:                       10 hores 5 minuts  
Hora d’acabament:  14 hores 10 minuts   
Lloc:                                    Edifici del Sucre - Vic 
 
 
Assistents: 
 
Relació annexa 
 
 
Composició de la Mesa en l’obertura de l’Assemblea 
 
Sra. Marta Subirà i Roca, Directora General de Polítiques ambientals del Departament 
de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya  
 
Sr. Albert Camps Giró, Vice-president primer sortint, de la Xarxa de ciutats i pobles cap 
a la Sostenibilitat. 
 
Sr. Josep Rafús Isern, 4art tinent d’Alcalde i Regidor de d'Urbanisme, Habitatge, Món 
Rural i Medi Ambient l’Ajuntament de Vic 
 
 
Benvinguda i obertura de la sessió. 
 
El Sr. Albert Camps, Vice-president primer sortint, obra la sessió i dóna la benvinguda 
a totes les persones participants a la dotzena Assemblea General, tot agraint 
l’assistència de la Sra. Marta Subirà, Directora General de Polítiques ambientals del 
Departament de Territori i sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya. 
 
El Sr. Albert Camps excusa l’absència del Sr. Joan Antoni Baron, al qual no li ha estat 
possible acompanyar-nos i en nom seu, diu, es un plaer acollir als membres de la 
Xarxa , ja que es la primera vegada que l’Assemblea se celebra a la Comarca de 
l’Osona, i a la seva capital, la ciutat de Vic. 
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Agraeix la col·laboració de tots els ens que han format part de la Xarxa durant aquests 
darrers 4 anys, i fa referència a l’eina i espai comú de treball que és la Xarxa per 
compartir experiències i també per elaborar  documents conjunts. 
 
A continuació dóna la paraula al Sr. Josep Rafús, Tinent d’alcalde de l’ajuntament de 
Vic que valora en positiu la celebració de  la dotzena Assemblea General de la Xarxa a 
Vic, que s’ha fet coincidir amb la primera Fira de la biomassa forestal que es celebrarà 
aquest cap de setmana, aconteixement important pels sectors ambientals i per a la 
pròpia ciutat de Vic. 
 
Fa un recorregut per la trajectòria de la Xarxa des dels inicis fins a l’actualitat: la 
Cimera a Rio de Janeiro l’any 1992, així com l’aprovació de la Carta d’Aalborg, que va 
suposar la incorporació de les agendes 21 locals com eines a escala local per avançar 
cap un desenvolupament sostenible. 
 
Comenta que la Xarxa va néixer l’any 1997, com una escola mediambiental d’infants, 
ara ja adults, i que ha seguit tot un procés,  ja clarament consolidat. 
 
També es refereix a un conjunt d’actuacions de la Xarxa en col·laboració amb les 
regidories de medi ambient o sostenibilitat dels ajuntaments, com són la creació de 
l’anella verda al voltant de la ciutat, o la recuperació de les lleres dels rius o els temes 
relacionats amb la mobilitat. 
 
Parla, també, de com fer front a la crisi econòmica i als nous reptes, com són 
l’obtenció de l’eficiència energètica i la lluita contra el canvi climàtic, amb una clara 
aposta per les energies renovables, com la solar fotovoltaica i també la biomassa. 
 
Per últim, posa de relleu l’aposta que Vic fa pel Medi Ambient i les energies renovables, 
i valora el fet que aquestes jornades relatives a la biomassa puguin ser un referent. 
 
A continuació intervé la Sra. Marta Subirà, saluda al Vice-president sortint de la Xarxa, 
al Tinent d’Alcalde de Vic i a tots els assistents a l’Assemblea. Valora positivament el 
fet que regidors i regidores s’hagin acollit a la Xarxa i diu que la Generalitat de 
Catalunya,  a través del Departament de Territori i Sostenibilitat, està tramitant la seva 
adhesió com a membre observador de la Xarxa, i es compromet a participar 
activament en els Grups de Treball de la Xarxa. 
 
Destaca la importància que la Generalitat de Catalunya dóna al compromís amb el món 
local. 
 
Comenta que l’actual Conseller de Territori i Sostenibilitat, va ser Alcalde de 
l’Ajuntament de Sant Cugat del Vallès durant més de deu anys, i, per tant, té un ferm 
compromís amb el medi ambient i és profund coneixedor del món local. 
 
Indica que l’any 1992 la Cimera de Rio, en la qual l’actual Conseller va poder participar, 
va ser un punt àlgid per al món local en relació amb el desenvolupament sostenible, 
amb la conseqüent  incorporació de les Agendes 21 Locals que han servit per traslladar 
el contingut a les agendes polítiques. 
 
Assenyala que el conjunt de temes tractats per la Xarxa i les solucions donades a 
temes com la gestió de l’aigua i els residus, la mobilitat sostenible o l’educació 
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ambiental han despertat l’interès d’altres ciutats, pobles i diputacions de Catalunya, i 
demana que se’ls hi faci extensiva aquesta informació. 
 
Explicita que l’acció local és una acció valenta, amb capacitat de reacció, i amb  
l’oportunitat de parlar amb un món sensibilitzat, en el qual la temàtica ambiental ha de 
ser percebuda no com a obstacle per sortir de la crisi, sinó com un element 
complementari i equilibrador. Ens correspon, diu, fer pedagogia als ajuntaments en 
relació amb el creixement econòmic i ambiental. 
 
Un altre aspecte prioritari, és com des de la gestió ambiental s’ajuda als municipis a 
sortir de la crisi econòmica,  i apunta al repte per l’eficiència, un comportament ètic, i a 
l’educació ambiental, entre d’altres. 
 
Conclou, destacant la importància què els governs de la Generalitat, la Diputació i els 
municipis treballin junts, i amb el màxim consens. 
 
El Sr. Camps valora positivament la tasca realitzada per la Xarxa i la qualifica com a 
molt útil i eficaç per fer dels nostres pobles i ciutats un lloc habitable i sostenible, i 
alhora engresca a seguir en aquesta línia de treball. 
 
Dóna les gràcies i la benvinguda a tots els assistents. 
 
Tot seguit comença el desenvolupament dels diversos punts que conforme l’Ordre del 
dia de la sessió  
 
Composició de la Mesa durant el desenvolupament de l’Ordre del Dia de 
l’Assemblea 
 
Il·lm. Sr. Joan Puigdollers Fargas, President de la Xarxa 
Sr. Domènec Cucurull Descarrega, Cap de la Secretaria tècnica de la Xarxa 
Sra. Núria Marcet Palau, Secretària delegada de la Xarxa 
 
 
Assumptes generals i normatius 
 
1. Proposta de nomenament de la Presidència de la Xarxa i elecció 
 
La Secretària delegada exposa que amb motiu de les darreres eleccions locals 
celebrades el dia 22 de maig de 2011, els membres de la Xarxa de ciutats i pobles cap 
a la Sostenibilitat han designat als seus representants a l’Associació, i s’ha convocat la 
dotzena Assemblea General Ordinària.  
 
De conformitat amb el previst a l’article 11 dels Estatuts de la Xarxa, el President, serà 
nomenat lliurement per l’Assemblea General, d’entre les persones que representen els 
ens locals associats. En aquest sentit, s’ha proposat que el Sr. Joan Puigdollers Fargas, 
Diputat delegat d’Espais Naturals i Medi Ambient de la Diputació de Barcelona, ocupi la 
Presidència. 
 
L’Assemblea General adopta per unanimitat dels membres presents el següent Acord: 
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“Nomenar el representant de Diputació de Barcelona, Il·lm. Sr. Joan Puigdollers 
Fargas, President de la Xarxa de ciutats i pobles cap a la sostenibilitat, amb les 
facultats atorgades pels Estatuts de l’Associació.” 
 
 
Salutació de la nova Presidència 
 
El Sr. Joan Puigdollers,  agraeix com a nou  President el suport rebut per tots els 
membres de la Xarxa. 
 
En particular, agraeix al Sr. Joan Antoni Baron, anterior President, bon amic i també  
col·laborador des de la Comissió informativa de la Diputació de Barcelona tot el treball 
realitzat; i ho fa extensiu al Sr. Domènec Cucurull i a la Sra. Núria Marcet per la tasca 
efectuada a la Xarxa. 
 
A continuació, diu que dins l’àmbit d’actuació de la Xarxa, tant la Sra. Mercè Rius, 
Diputada adjunta de Medi Ambient, com el Sr. Ramon Minoves, Coordinador d’Espais 
Naturals i Medi Ambient de la Diputació de Barcelona, i jo mateix, ens posem  al vostre 
servei  per col·laborar en tot el que calgui. 
 
Fa un repàs de l’evolució política catalana pel que fa a les ciutats i pobles cap a la 
sostenibilitat.  
 
Assenyala que venim de molt lluny i volem anar encara més lluny. 
 
Des de les reunions al Club de Roma on es va parlar del creixement 0,  han succeït 
moltes coses, i bones. 
 
L’any 1972 es va celebrar la primera Cimera europea a Estocolm, on es van definir les 
polítiques ambientals per a Europa. Queden lluny aquelles directrius que han estat 
superades per un nou repte “el desenvolupament sostenible”, que s’adoptà com a 
compromís, a la Cimera de Rio l’any 1992, on també apareix l’ Agenda Local 21, que 
ha servit per considerar que poden fer els ens locals per avançar cap un 
desenvolupament sostenible. 
 
En aquella Cimera, vol destacar que també es va tractar un tema important i que ha 
quedat massa oblidat: la lluita per la biodiversitat. 
 
Comenta que l’any 2012 hi haurà una nova Cimera per parlar dels 20 anys a Rio on 
també s’exposaran el reptes pel futur. 
 
Assenyala com a prioritat el fet de ser capaços de complir els protocols de Kioto, ser 
eficients des del punt de vista del desenvolupament energètic, i ajudar als municipis a 
sortir de la crisis, i en aquesta línia es planteja el programa per 4 anys. 
 
En aquest sentit, vull animar-vos per anar endavant tots junts: Generalitat, 
ajuntaments i Diputació. Junt amb els ajuntaments i al servei dels ajuntaments, en els 
temes mediambientals i per tal de fer un desenvolupament sostenible, i dir-vos que la 
Diputació de Barcelona estarà al costat acompanyant-nos en aquest procés. 
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A indicació del President, la Secretaria delegada exposa els assumptes generals i 
normatius que integren l’ordre del dia , tal com s’indica a continuació:  
 
 
2. Proposta de nomenament de càrrecs estatutaris: vice-presidències i 

vocals de la Comissió de Seguiment 
 
L’article 11 dels Estatuts de la Xarxa disposa que les Vice-presidències seran 
nomenades lliurement per l’Assemblea General d’entre les persones que representen 
els ens locals associats. 
 
Malgrat l’article sisè dels Estatuts preveu l'existència de dues Vice-Presidències, 
l’Assemblea General en la sessió celebrada el 30 de març de 2004, a Mataró, va 
acordar fixar-les en un màxim de sis, i a l’Assemblea de 31 de gener de 2008, a 
Manresa, s’acordà que fossin cinc. 
 
Actualment, es considera oportú proposar a l’Assemblea que el nombre de Vice-
presidències en aquest mandat sigui de cinc, amb la qual cosa es reflecteix en els 
òrgans de govern de l’Associació el mapa actual de membres de la Xarxa, i la 
representació derivada dels resultats de les darreres eleccions municipals. 
 
Per aquests motius, el President proposa el nomenament de les Vice-presidències  que 
s’indicaran a continuació, i l’Assemblea General adopta per unanimitat l’Acord següent:  
 
“Nomenar els/les representants de la Diputació de Barcelona i dels municipis de 
Granollers, Badalona, el Prat de Llobregat i Manlleu com a Vice-presidents de la Xarxa 
de ciutats i pobles cap a la Sostenibilitat, amb les facultats atorgades pels Estatuts de 
l’Associació i amb l'ordre que tot seguit s'indica: 
 
Vice-presidència primera,  la representant de la Diputació de Barcelona: 

 Il·lma. Sra. Mercè Rius Serra 
 

Vice-presidència segona,   el representant de l’Ajuntament de Granollers: 
 Sr. Albert Camps Giró 
 

Vice-presidència tercera,   la representant de l’Ajuntament de Badalona: 
   Sra. Sònia Egea Pérez 
 
Vice-presidència quarta,   el representant de l’Ajuntament de El Prat de Llobregat: 

 Sr. Sergi Alegre Calero 
 

Vice-presidència cinquena, la representant de l’Ajuntament de Manlleu: 
 Sra. Maica Bassas Aumedes” 

 
Proposta de nomenament dels vocals de la Comissió de Seguiment  

 
L’article 8 dels Estatuts estableix que correspon a l’Assemblea General el nomenament 
dels membres de la Comissió de seguiment de la Xarxa. 
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D’acord amb aquest previsió, i amb la proposta presentada per la Presidència, 
l’Assemblea General acorda per unanimitat dels membres presents l’adopció dels 
acords  següents:  
 

Per la Presidència, el representant de Diputació de Barcelona 
 

Per la Vice-presidència primera, la representant de Diputació de Barcelona 
 

Per la Vice-presidència segona, el representant de l’Ajuntament de Granollers 
 

Per la Vice-presidència tercera, la representant de l’Ajuntament de Badalona 
 

Per la Vice-presidència quarta, el representant de l’Ajuntament del Prat de 
Llobregat 
 

Per la Vice-presidència cinquena, la representant de l’Ajuntament de Manlleu. 
 

 
Així mateix, es proposa designar com a membres de la Comissió de seguiment, a les 
persones designades per cadascun dels Ajuntaments següents:  
 
Barberà del Vallès 
Berga 
Cornellà de Llobregat 
Girona 
Igualada 
l’Estany 
Lleida 
Malgrat de Mar 
Manresa 

Mataró 
Mollet del Vallès 
Navàs 
Reus 
Sabadell 
Terrassa 
Vic 
Vilafranca del Penedès 
Vilanova i la Geltrú 

 
També es proposa per assistir en qualitat d’Observadors, a les persones designades 
per l’Assosiació Catalana de Municipis, i per la Federació de Municipis de Catalunya. 
 
 
3. Proposta d’aprovació de la incorporació de nous membres a la Xarxa 
 
Des de l’Onzena Assemblea General Ordinària de la Xarxa de ciutats i pobles cap a la 
Sostenibilitat, celebrada a Mataró, el 22 de març de 2011, diversos ens han sol·licitat la 
seva incorporació a l'Associació. 
 
Prèvia aprovació per l’òrgan competent de cadascuna de les entitats, i de conformitat 
amb el que disposa l’article 8 dels Estatuts, correspon a l’Assemblea General l’admissió 
de nous membres. 
 
En aquest sentit, l’Assemblea General adopta per unanimitat l’acord d’acceptar la 
integració com a membres de ple dret de l’Associació XARXA DE CIUTATS I POBLES 
CAP A LA SOSTENIBILITAT als ens locals que tot seguit es detallen : 
 

 Caldes d’Estrac 

 Espunyola 

 Vallgorguina 
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 Consell Comarcal d’Osona 

 Consorci de Serveis del Baix Ebre i Montsià 

 Consell Comarcal de la Selva 
 
També es proposa que l’Assemblea General adopti l’Acord de restar assabentada de la 
substitució de l’Entitat metropolitana de serveis hidràulics i del tractament de residus, 
que forma part de la Xarxa en qualitat de membre observador, per l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona, així com de la seva subrogació respecte dels drets i obligacions de 
l’extingida entitat, tot d’acord amb la Llei reguladora de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona, aprovada pel parlament de Catalunya el  3 d’agost de 2010. 
 
I l’Assemblea general adopta l’Acord per unanimitat. 
 
 

 
4. Conformitat a l’Acta de l’Assemblea anterior (Mataró, 22 de març de 2011 
 
L’Acta de 22 de març de 2011 correspon a l’última sessió de l’Assemblea General  de la 
Xarxa. Es va enviar una còpia als assistents a la sessió, a efectes de coneixement i 
conformitat, i no han formulat cap esmena. 
 
En aquest moment, i per tal de mantenir la continuïtat institucional se sotmet a la 
consideració del presents per a la seva aprovació. 
 
Es demana si hi ha alguna objecció, i en no manifestar-se’n cap, ni emetre’s vots en 
contra, es dóna per aprovada. 
 
 
5. Informació sobre la Carta Internacional de Caminar 

 
L’Il·lm. Sr. Joan Puigdollers fa un resum del contingut de la Carta Internacional del 
Caminar amb referència expressa als seus principis estratègics, i comenta que la Carta 
d’adhesió s’ha enviat a tots els membres junt amb l’ordre del dia per tal que els que 
s’hi vulguin adherir la retornin complimentada. 
 
L’Il·lm. Sr. Puigdollers dóna per finalitzat l’apartat d’assumptes generals, i es comencen 
a tractar els següents punts de l’ordre del dia. 
 
 
 
6. Informe de gestió de les activitats generals de la Xarxa 
 
Presentació: Què és la Xarxa? 
 
A indicació del Sr. President, el Sr. Domènec Cucurrull, Cap de la Secretaria tècnica de 
la Xarxa, explica que en tractar-se de la primera Assemblea d’un nou mandat, on hi ha 
hagut gran renovació de càrrecs i de representants, s’ha preparat un vídeo explicatiu 
sobre: què és la Xarxa?, el qual es projecte a continuació. 
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El vídeo presenta la Xarxa com una associació de municipis compromesos amb el medi 
ambient, per avançar cap un desenvolupament sostenible. Constitueix una plataforma 
de cooperació i intercanvi on els municipis troben un marc adequat per discutir els seus 
problemes, les seves inquietuds, necessitats i experiències, i per promoure i dur a 
terme projectes d’interès comú. 
 
La Xarxa es va crear el 16 de juliol de 1997 en Assemblea constitutiva que va tenir lloc 
a Manresa, on 118 municipis van formalitzar la seva adhesió; en aquests moments la 
Xarxa té associades més de 230 entitats locals catalanes, que representen 
pràcticament el 80% de la població total de Catalunya. 
 
El vídeo projecte, també, quins són els objectius de la Xarxa, com s’organitza, quina és 
la seva estructura, així com la cooperació que du a terme amb d’altres xarxes. 
 
Presentació de l’informe de gestió de la Xarxa (2011-2012) 
 
El Sr. Domènech Cucurull presenta el preceptiu Informe de gestió de la Xarxa 2011-
2012. L’explicació de l’Informe s’il·lustra amb una presentació en pantalla i els 
membres de l’Assemblea disposen d’una síntesi de l’Informe amb la document i d’una 
versió íntegre de l’Informe de gestió 2011-2012 a la web de la Xarxa. 
 
Agraeix els companys que han col·laborat en la realització de l’Informe. 
 
Destaca com aspectes més rellevants els següents: 
 
- un gràfic amb l’evolució del nombre d’associats des de l’any 1997 fins al 2011 
- el nombre total de membres, amb detall dels de la província de Barcelona, la resta 

de Catalunya i els Consells Comarcals, que suma un total de 259, així com els 
percentatges a Catalunya dels municipis adherits o no a la Xarxa 

- Quant al estat dels nous nomenaments, 223, es a dir un 95% d’ens locals ha 
confirmat el nou representant, i el 79% dels representants de la Xarxa han canviat 
respecte al anterior mandat 

- la relació de la Xarxa amb el Pacte d’Alcaldes 
- la participació dels municipis en Xarxa, distingint la participació a l’Assemblea, i la 

general: òrgans de govern, grups i activitats 
- mostra dos gràfics dels resum d’activitats realitzades durant el 2011, l’un de 

reunions, jornades i materials, i l’altre per períodes de temps 
- les activitats estrella, com el programa DESGEL 3.0 entre d’altres (total 18), i els 

materials de la Xarxa, com l’agenda i el calendari escolar, o els materials per les 
campanyes d’estalvi d’aigua (total 15) 

- la relació amb altres Xarxes 
- les diverses activitats dels grups de treball 
- els projectes com són: l’ambientalització de la Xarxa, que obtè el segell Zero CO2, i 

redueix el consum de paper un 68% 
 
Per últim, comenta el pas endavant donat per la Xarxa amb la pàgina web renovada i 
actualitzada permanentment, així com la connexió a les anomenades Xarxes socials, 
com twiter o facebock,  on qualsevol comentari serà benvingut. 
 
El Sr. Puigdollers pregunta si hi algun dubte o cal algun aclariment, i en no haver-hi 
cap, dóna per finalitzat aquest assumpte i agraeix al Sr. Cucurull el treball realitzat per 
la Secretaria tècnica.    
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7. Proposta d’aprovació de la Declaració de Vic d’adhesió i compromís del 

món local envers Rio +20 
 
Sr. Joan Puigodollers dóna la paraula a la Sra. Marta Subirà, que introdueix aquest 
punt de l’Ordre del Dia, dient que dels dies 20 al 22 de juny d’enguany tindrà lloc la 
Cimera de Rio. 
 
La Sra. Marta Subirà comenta que fa 20 anys de la Cimera de la Terra l’any 1992, va 
inspirar la constitució de la Xarxa i va marcar un punt d’inflexió en la manera d’abordar 
l’encaix del medi ambient en la societat. 
 
Aquesta proposta de reflexió a nivell mundial es produeix en un moment d’inestabilitat 
econòmica, que apunta cap a nous reptes com són: el desenvolupament de l’economia 
verda, o el treball en un marc institucional més eficient on les administracions treballin 
coordinades. En aquest sentit, el Govern de Catalunya vol tenir una participació activa. 
 
Malgrat això hi ha incògnites, i és probable que no es desvetllin els dubtes fins molt 
avançat el calendari. Segurament, fins el mes de maig no hi haurà una idea clara  del 
que serà la Cimera. Per tant, us animo a què envieu les vostres aportacions. 
 
Considera que Catalunya ha d’aprofitar aquest esdeveniment per: 
 
- promoure l’economia verda 
- avançar en un model de governança 
- impulsar la projecció internacional de Catalunya 
 
També fa esment de la propera incorporació de la Generalitat de Catalunya a la Xarxa, 
com a observadors, i de la importància del intercanvi i el diàleg, establint línies de 
col·laboració i sinèrgies, sense que es produeixin solapaments. 
 
D’entre les moltes possibles línies de col·laboració entre el Departament de Territori i 
Sostenibilitat i la Xarxa, posa com a exemple el Pacte d’Alcaldes, els Acords Voluntaris, 
la Xarxa d’Escoles per a la Sostenibilitat o l’Estratègia per al Desenvolupament 
Sostenible de Catalunya. 
 
Conclou dient que hi ha un marge de treball important, i la col·laboració entre el mon 
local, Diputació i Generalitat donarà fruït. 
 
Tot seguit, el Sr. President llegeix el text de la Declaració de Vic. 
 
Malgrat s’ha enviat a tots els membres amb antelació, pregunta si volen fer alguna 
esmena o algun comentari. 
 
La Sra. Maria Rosa Viñallonga, Regidora de Medi Ambient de l’ajuntament de 
Montornès del Vallés pregunta si és correcte l’expressió del paràgraf cinquè: “una 
disminució de la petjada ecològica.” 
 
El Sr. Puigdollers respon que en el context de la frase, l’expressió és totalment  
correcte. 
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La Sra. Mercè Rius, Vice-presidenta primera de la Xarxa, proposa la inclusió d’un  punt 
que faci referència a l’educació ambiental ja que ho han comentat amb diversos 
regidors al costat seu. 
 
A continuació, se sotmet la proposta de “Declaració de Vic pel compromís local 
envers Rio+20: cap al bon govern ambiental i l’economia verda” a l’aprovació 
de l’Assemblea General, i en no haver-hi cap vot en contra ni cap abstenció, és 
considera aprovada per unanimitat. 
 
Es recorda que s’insta a tots els membres de la Xarxa a aprovar en els respectius Plens 
la Declaració de Vic aprovada, que es farà arribar a tothom. 
 
 
8.  Presentació de la proposta de Pla estratègic 2011-15 
 
La Il·lma. Sra. Mercé Rius, Vice-Presidenta primera de la Xarxa, presenta la proposta 
de Pla estratègic 2011-2015, i l’il·lustra amb un powerpoint. 
 
En primer lloc, agraeix als membres assistents la participació a l’Assemblea General de 
la Xarxa i també la col·laboració de l’Ajuntament de Vic. 
 
Diu que s’ha fet una reflexió per assumir nous reptes, i que considerant el moment 
econòmic actual, el plantejament és assolir el màxim nivell d’eficàcia, és a dir, fer més 
amb menys. 
 
També es refereix a la Cimera Rio+20, com a un marc  institucional que ens permetrà 
avançar en l’àmbit de la sostenibilitat.  
 
Presenta el Pla estratègic com un document obert on es poden exposar les necessitats 
dels ens locals per incorporar-les al Pla de treball de la Xarxa. 
 
Declara que la missió de la Xarxa, és “ impulsar el treball en xarxa entre els municipis i 
associats de la Xarxa per millorar la gestió ambiental local i aprofundir en un model de 
desenvolupament sostenible”. 
 
Anomena i comenta els 15 objectius estratègics de la Xarxa que inclouen uns objectius 
estructurals i uns de sectorials, d’entre els quals destaquen la promoció de l’economia 
verda i l’ocupació local en un context de desenvolupament sostenible, la coordinació i 
cooperació entre administracions i la col·laboració público - privada. Diu que serveixen 
per donar resposta als interessos municipals, i també que se’n poden afegir de nous.  
 
Presenta la proposta d’estructura, distingint els òrgans que ja funcionaven dels de 
nova creació.  
 
L’Assemblea, a part de les funcions recollides als Estatuts, suposa un punt de trobada 
anual i de posta en comú d’experiències de la Xarxa. 
 
La Comissió de seguiment és l’organisme de direcció i operatiu de decisió i 
administració, integrat per un grup de vocals, en representació de les entitats locals 
membres de la Xarxa. 
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El Seminari d’Estratègia, s’adreça a electes i es reuneix amb una certa periodicitat, amb 
l’objectiu d’aportar coneixement, formació i debat polític de caràcter estratègic en 
l’àmbit de la sostenibilitat. 
 
L’estructura dels grups de treball és la mateixa, i dóna resposta a grups sectorials.  
 
Es proposen els Grups de treball i Comissions tècniques següents: 

1. Grup de treball d’Energia Sostenible Local 
2. Grup de treball del Cicle local de l’aigua 
3. Grup de treball per la Millora de la qualitat de l’aire 
4. Grup de treball de Prevenció de la contaminació acústica 
5. Grup de treball de Consum responsable local i prevenció de residus 
6. Grup de treball d’Educació per la Sostenibilitat 
7. Comissió tècnica d’indicadors de sostenibilitat municipal 
8. Comissió tècnica de municipis per una gestió integrada del litoral. 

 
Estan formats pels representants i tècnics dels municipis inscrits a cada grup, i amb el 
suport d’un tècnic de la Secretaria Tècnica. 
 
Ara, continua dient, s’ha de dotar els grups específics, i hi ha uns formularis que es 
poden omplir, a efectes organitzatius dels grups de treball. 
 
Comenta que el Pla estratègic proposa un Pla d’Acció a desenvolupar per tal d’assolir 
els objectius previstos, mitjançant el Pla operatiu que compren 7 programes amb 
actuacions,  així com els Plans de treball. 
 
Fa al·lusió al Xarxòmetre, instrument útil per fer el seguiment mitjançant eines 
d’avaluació del funcionament i de l’impacte de la Xarxa, i en especial, mitjançant els 
indicadors de funcionament. 
 
Finalitzada l’exposició, el President comenta que es farà un pausa, i tot seguit es 
reuniran d’una part els tècnics i d’altre els electes per a la presentació i l’intercanvi 
d’opinions, i si hi ha aportacions, es  recolliran en el Pla Estratègic. 
 
Comença la pausa a les 12:15 hores. 
 
A les 12:30 s’inicia una sessió de taules de treball on els assistents a l’Assemblea es 
divideixen en taules entre electes i tècnics/ques i treballen durant una hora sobre els 
interessos municipals en l’àmbit de la gestió ambiental i la sostenibilitat, i la valoració 
del Pla Estratègic proposat. 
 
S’inclou com a Annex els resultats de les taules de treball. 
 
A les 13:40 es reinicia la sessió. 
 
 
9. Proposta d’aprovació del Pla estratègic 2011-15 
 
L’Il·lma. Sra. Mercè Rius comenta que el Pla estratègic serà modificat d’acord amb les 
intervencions i propostes que s’han fet a les reunions d’intercanvi d’opinions, i que 
s’inclourà al document com annex. 
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Es sotmet a l’aprovació pels membres de l’Assemblea, i en no haver-hi vots en contra 
ni abstencions, s’aprova per unanimitat el Pla estratègic de la Xarxa de Ciutats i Pobles 
cap a la Sostenibilitat 2011-2015. 
 
 
Precs i preguntes sobrevingudes 
 
L’Il·lm. Sr. Puigdollers obre un torn de precs i preguntes 
 
El Sr. Eduard Botey, de l’ajuntament de Seva, comenta que en el Grup de treball s’ha 
parlat de la contaminació lumínica, i malgrat que al llistat del Pla estratègic hi ha un 
apartat de contaminació ambiental, atmosfèrica, però no lumínica, i demana es tingui 
en compte. 
 
El Sr. Puigdollers diu que s’accepta el plantejament i que s’introduirà en algun apartat 
del text. 
 
Presentació de la primera Fira de Biomasa forestal de Vic i suport de la 
Diputació de Barcelona als municipis  
 
El President dóna la paraula al Sr. Ramon Rabella, Cap de l’Oficina tècnica de Canvi 
climàtic i Sostenibilitat de la Diputació Barcelona.  
 
El Sr. Rabella es refereix al projectet Elena, important pel suport que ofereix als 
municipis per a la implantació de mesures d’impuls a les energies renovables sobre el 
territori. 
 
Des de la Diputació de Barcelona oferim un suport tècnic a la viabilitat dels projectes, i 
també, un suport jurídic administratiu vers les empreses de serveis energètics. Diu que 
el projecte de la biomassa a Vic és el més original, i assenyala que la biomassa té molt 
suport al nostre país, i també molt futur. 
 
A continuació el President dóna la paraula a la Sra. Montserrat Rovira, Regidora de 
Mercats i Fires de l’Ajuntament de Vic, encarregada de la primera Fira de la biomassa a 
Vic. 
 
La Sra. Rovira dóna la benvinguda a tothom a la ciutat de Vic, ciutat de fires i mercats 
que tracta d’incloure a tots els àmbits. 
 
Destaca l’interès de l’Alcalde en la celebració de la Fira de la Biomassa, així com la gran 
ajuda rebuda de la Generalitat de Catalunya, i també la col·laboració del Centre de 
propietaris forestals. 
 
El recinte firal està ocupat al 100%. La Fira neix de la voluntat de fixar un punt de 
trobada que reuneixi al sector interessat en la matèria per intercanviar criteris, així com 
per impulsar  aquesta energia a Catalunya. 
 
La biomassa a Catalunya es troba en fase d’expansió. Hi ha 2 milions de hectàrees de 
superfície forestal.  
 



Assemblea general de la Xarxa 

13 

A la comarca de l’Osona funcionen 17 calderes de biomassa i hi ha previstos 6 
projectes. El Palau Municipal funciona molt bé amb la caldera de biomassa, i amb poca 
despesa. 
 
Pel que fa als documents, esmenta els de les jornades tècniques i els de les activitats 
relacionades  amb la fira. Es refereix al nombre de stands, 8 en total, així com al 
potencial de la fira i convida als presents a assistir-hi, entre el propers dijous i dissabte. 
 
 
Cloenda 
 
L’Il·lm. Sr. Joan Puigdollers, President de la Xarxa, en primer lloc dóna les gràcies a 
totes les persones que han col·laborat en la bona organització d’aquesta Assemblea, i 
també a la Sra. Montserrat Rovira, per l’ajut de l’Ajuntament de Vic en el tema de la 
biomassa. 
 
Assenyala que ja fa anys que es valora i es tendeix a produir energies amb biomassa, 
la qual té nombroses avantatges, com són: 
 
- donar resposta a la qüestió de les energies renovables 
- gestionar bé el bosc 
- tractar-se d’un recurs econòmic que s’ha de consumir on es produeix 
 
Indica que des de la perspectiva de la Diputació es valora que aquest projecte es lideri 
des del món municipal, i per altra part, agraeix a l’Ajuntament de Vic el bon acolliment 
i també la preparació de la Fira de la Biomassa. 
 
 
Per últim, comenta que bona part dels regidors són nous a l’àmbit de medi ambient,  i 
junts iniciem aquest camí del nou mandat. 
 
Moltes gràcies. 
 
I sense més assumptes per tractar, essent  les catorze hores i deu minuts finalitza la 
sessió, de la qual s’estén la present Acta que signen el President i la Secretària que en 
dóna fe. 
 
NOTA: 
 
Amb posterioritat i com a continuació de la dotzena Assemblea general, el mateix dia, 
es varen visitar dues instal·lacions d’aprofitament de biomassa a Les Masies de 
Voltregà i Vic per part de membres de l’Assemblea. 
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ANNEX: Taules de treball de la 12a Assemblea general de la Xarxa 

En el marc de la 12ª Assemblea general de la Xarxa es va celebrar una sessió de taules de 

treball entre els assistents a l’Assemblea per acabar d’incorporar i validar el Pla estratègic de la 

Xarxa 2011-2015. 

Es van formar diverses taules d’entre 10 i 15 persones, dividides entre taules amb 

representants de la Xarxa i electes i taules amb tècnics/ques dels membres de la Xarxa. 

En les taules rodones es varen identificar els principals problemes, necessitats i preocupacions 

dels municipis assistents. Aquest Annex recull aquestes aportacions i valida que tots els 

elements s’incorporen d’una manera o altra en el Pla estratègic per donar-lo per aprovat en els 

termes fixats pel Plenari de la 12a Assemblea. 
 

ÀMBITS (nº intervencions) 

Temes proposats 
 

Planificació ambiental (6)  

Encara hi ha municipis que no tenen Agenda 21, no s’han adherit al Pacte d’Alcaldes, no tenen 

Pla de mobilitat. 

Hi ha municipis amb Agenda 21 però no hi ha consciència que s’estigui seguint i implantant. 

D’altres sí estan fent l’actualització de l’Agenda 21 

Planificació d’infraestructures ambientals. 

Planificació urbana “sostenible”. Aprofitant l’aturada de la construcció, promoure una edificació 

sostenible. Sostenibilitat ha de ser central en la planificació estratègica de la ciutat. 

El planejament com una oportunitat a la millora ambiental, de qualitat i de la Sostenibilitat. 

  

Recollida selectiva (18)  

Cal més sensibilització per saber què va a cada contenidor, deixalleria... 

Elaboració i aplicació d’ordenances de residus (2)  

La taxa de residus és alta i tot i així el servei és deficitari. 

Estancament en alguns casos en els nivells de recollida selectiva. Es plantegen canvis de 

model. 

Adequació del sistema de recollida, per ex. Sistema porta a porta. Molt bons resultats però has 

d’estar-hi molt a sobre (2). Com motivar a la població, si no hi ha tècnics ni recursos econòmics.

Plantejar-se el canvi de model de la recollida dels envasos i promoure el dipòsit i retorn. 

Algun cas s’ha potenciat el compostatge casolà i ara es planteja com gestionar-ho i fer un 

seguiment. 

Contractació de la gestió de RSU , mancomunar en municipis petits, … 

Gestió de la recollida de piles 
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Millorar la recollida selectiva, millorar els percentatges i la qualitat (impropis) 

Problemes de gestió per la tipologia urbana molt dispersa. 

Estratègies per millorar el funcionament dels contenidors de recollida de la matèria orgànica. 

En determinats municipis, problemàtiques associades a l’estacionalitat. 

Necessitats de Plecs de condicions de recollida i neteja viària. 

Licitacions conjuntes. Mancomunar serveis.  

Evitar que l’optimització dels serveis de recollida passi per reduir el sou als treballadors, aplicar 

RSC. 

  

Prevenció de residus (3)  

Cal promoure la reducció en l’ús de paper dels membres de la Xarxa i de la pròpia activitat de 

la Xarxa 

Cal no generar residus en origen. (2) 

  

Energia (51)  

Interès en l’eficiència i l’estalvi energètic al municipi per part de tots (ajuntament i veïns) (10) 

Millora l’eficiència energètica en l’enllumenat públic i en els equipaments municipals (4)  

Com aplicar i promoure les energies renovables  (2) . Quines són les més adequades en funció 

de les característiques i  necessitats municipals (debat entre ús de bombetes de baix consum, 

leds, etc.) 

Conèixer i aplicar mecanismes o tecnologies estalviadores que no requereixin una inversió 

elevada (aïllament tèrmic i sistemes de climatització en edificis, llums de presència, fins i tot en 

carrers poc transitats, ...) 

Hi ha dubtes sobre si és bo treballar amb Empreses de Serveis Energètics (ESEs) 

Hi ha experiències molt avançades en gestió de l’enllumenat públic que poden ser un referent, 

ús de LEDS (2). Cal tenir en compte el mapa de capacitat lumínica també (2). 

També manca en altres casos una gestió de l‘enllumenat públic. 

Altres casos han apagat fanals per estalviar energia. 

Davant els canvis en la producció d’energia solar fotovoltaica, es pot començar a apostar per 

l’autoconsum. 

S’utilitzen els PAES com a guia del que cal fer. Però encara s’ha fet poca cosa 

Interessen els projectes on l’estalvi energètic també impliqui un estalvi econòmic. (2) 

Despesa molt elevada en consum d’energia en equipaments i infraestructures municipals. 

Manca comptabilitat energètica i del consum d’aigua en els equipaments municipals.(3) 

Interès en aprofitament de biomassa.(5) (*) 

Es disposa de dades i control del consum dels edificis municipals en alguns casos. (2) 
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Coneixement sobre energia geotèrmica 

Possibilitats de finançament de les actuacions a fer. 

Potenciar l’aprofitament de biomassa. Crear central elèctrica o calderes de biomassa per a 

diverses instal·lacions. 

Davant la davallada en les instal·lacions d’energia solar fotovoltaica, valorar la viabilitat de les 

energies renovables (3). 

NCE --> Ban ús de l’energia 

Projectes de district heating, incloent domèstic. 

Ser autosuficients energèticament. 

Licitacions conjuntes. Mancomunar serveis. 

Reducció de costos. Cercles comparatius. Softwares o eines compartides. 

  

Consum responsable (4)  

Potenciar el comerç de proximitat, joves agricultors... agricultura local i consum local. 

Promoció de la producció local i la indústria alimentària local  

Posar en valor la producció local.  

Facilitar la distribució i consum de productes de proximitat  

Ambientalització de l’Ajuntament. 

  

Territori (26) Seminari d’Estratègia 

Hi ha municipis treballant amb la Xarxa de Custòdia del Territori. 

Gestió dels d’horts urbans. (3) 

Gestió del sòl no urbanitzable i el sòl no programat (4) 

Gestió d’espais periurbans i naturals dins el municipi (12): Recuperació i millora de torrents 

i camins; recuperació, revitalització i conjugació d’espai fluvial i agrícola amb usos lúdics; 

recuperació, revitalització de camins com a espais de lleure, itineraris, caminades, etc.; gestió 

paisatgística de zones humides, rieres... 

Gestió de la biodiversitat (3).  Anella verda. 

Gestió d’espais naturals en municipis petits amb termes extensos. 

(*) Aprofitament forestal (5) i neteja de boscos. Gestió de les masses forestals (NPE / Espais 

naturals). Biomassa també genera feina, i pot incloure la gestió de les podes i vegetals dels 

jardins en municipis amb urbanitzacions dispeses.  

Implicar i motivar als propietaris. Cost 0 pels propietaris. 

En propietats forestals en terrenys municipals donar exemple amb exemples de gestió i ús de 

la biomassa. 
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Neteja i adequació de rieres i lleres de rius. 

Problemes per manca d’una ordenació equilibrada del territori. Sostenibilitat de les 

urbanitzacions disperses. Com protegir l’espai no urbà, sobretot en municipis petits. 

Gestió urbanitzacions fantasma (2). Garantir serveis ambientals a les urbanitzacions o nuclis 

dispersos del municipi.  

Assistència i formació en avaluació de plans ambientals i projectes urbanístics. 

  

Educació ambiental (26)  

Foment de l’Educació ambiental per arribar a més població. No quedar-nos només en educació 

ambiental centrada a les escoles (2) 

Generar consciència ambiental (5) 

Participació ciutadana en sostenibilitat i medi ambient (3). Potenciar noves cultures. 

Realitzar campanyes de sensibilització sobre soroll 

Educació i sensibilització sobre recollida selectiva (2). Es fan campanyes amb impacte puntual, 

però després els resultats de reciclatge es relaxen i cal tornar a fer campanyes. 

Educació cívica per als usuaris d’equipaments públics en temes energètics 

L’educació ambiental és convenient per millorar en qualsevol dels àmbits de la Gestió 

ambiental, per l’estalvi energètic, la gestió dels residus, etc.  

Educació ambiental per reduir les conductes incíviques (abocaments, mobiliari urbà malmès, 

incompliment normatives …) (2) 

Es fa un suggeriment sobre la conveniència de la creació de la figura dels “agents cívics”. 

Comunicar per donar a conèixer el que ja es fa  

Dificultats per que la gent participi, excepte en aspectes que els afecten molt directament,  

Consum de recursos naturals, consum d’aigua... millor modificar hàbits i usos. Potenciar 

l’estalvi de recursos (2) 

Acord Aire Net. 

Educació ambiental als nens. Agenda 21 escolar. 

Educació ambiental amb el suport de la Diputació de Barcelona. 

L’educació ambiental també pot suposar un estalvi de recursos en general. 

  

Malestar ciutadà (3)  

Amb instal·lacions: incineradora, planta tractament de biomassa... 

Instal·lació i gestió d’infrastructures de tractament de residus: abocador, planta de triatge, 

Ecoparc, 

Gestió de queixes veïnals: Aporta molta informació sobre el funcionament del municipi (i la 

percepció dels veïns), sobre actes d’incivisme, sobre mancances dels serveis ambientals, etc. 
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Aigua (16)  

Es potencia una xarxa d’abastament en bon estat, amb poques pèrdues. (2) 

Experiències amb empreses municipals. 

Disponibilitat de pous propis per abastament domèstic 

Problemes de balanç econòmic del servei d’abastament (2) 

Problemes de gestió local de la depuradora (3). Problemes amb l’ACA. 

Situació i manteniment del clavegueram (2) 

En determinats municipis, problemàtiques associades a l’estacionalitat. 

Estudiar l’oferta d’aigua en els aqüífers. Aprofitament aigües freàtiques.  

Problemes amb el cànon de l’aigua 

Gestió de les aigües sense connexió a la xarxa d’aigües residuals. 

Coneixement dels cabals ecològics. Qualitat de l’aigua de les rieres. 

  

Mobilitat (15)  

Nou aspecte: mobilitat intermunicipal, cal apostar pel ferrocarril, hauria de ser eix bàsic de 

transport, treure camions de carretera, trens mercaderies. Massa mobilitat en cotxe. 

Elevat cost del transport públic urbà. 

Noves experiències de gestió semafòrica. El cost de manteniment dels semàfors és elevat. 

Garantir mobilitat i accessibilitat entre diferents nuclis. 

Seguretat vial 

Accés a nuclis dispersos 

Pacificació del trànsit en un municipi mitjà, amb territori reduït i elevada densitat de població 

Reducció de trànsit per reduir contaminació 

Propostes de transport alternatiu (itineraris per bicicleta i a peu, etc.) (4) 

Unificar criteris en l’ús i gestió de la bicicleta. 

El vehicle privat genera ocupació de l’espai públic, soroll, problemes de qualitat de l’aire,… (3) 

Mobilitat municipal elèctrica 

  

Estructura i pressupost  municipal (12)  

En municipis petits hi ha necessitats de crear estructura organitzativa. Es planteja la possibilitat 

de compartir tècnics entre diversos municipis. 

Sovint el regidor/a d’eficiència energètica o manteniment d’edificis és diferent al regidor de medi 

ambient. 



Assemblea general de la Xarxa 

19 

Caldria mancomunar serveis en municipis petits. Això permetria també estalvi de recursos 

econòmics però també ambientals. (2) 

Es procura subcontractar menys i actuar amb recursos propis. 

Quina prioritat pressupostaria per a la instal·lació de nous serveis: clavegueram, il·luminació 

(llums de baixa intensitat i increment amb detecció de presència), recollida de RSU, etc. 

Una dificultat política afegida és la gestió de les prioritats pressupostàries, sobre tot pel que fa a 

les inversions i innovació, per exemple, cal tenir informació precisa sobre els períodes 

d’amortització de noves actuacions (energies renovables, com biomassa, renovació 

d’enllumenat, etc) i compaginar-ho amb la prestació dels serveis habituals. 

Necessitat de coneixement sobre taxes i fiscalitat ambiental, com incorporar criteris ambientals 

en taxes municipals i incentius fiscals i com comunicar-ho 

Costos dels serveis ambientals (recollida residus i altres) 

Gestió ambiental de la crisi. No podem perdre allò que hem guanyat. 

Manca de recursos per aplicar Agenda 21 Local i PAES, sobretot als municipis petits, però a 

tots en general. 

Accions econòmicament viables. 

  

Impactes ambientals (4)  

Problema de les salmorres al Riu Cardener 

Abocaments incontrolats de deixalles al medi natural. 

Gestió i prevenció dels incendis forestals (2). Manteniment de franges forestals. 

  

Soroll (7)  

Mapes de soroll i capacitat. Què hem de fer ? Pocs recursos per gestionar punts conflictius. 

Revisió de l’Ordenança municipal de soroll 

Necessitat de formació. 

Com podem aplicar la normativa de soroll, experiències i exemples. 

Gestió del soroll provocat pel trànsit. 

Gestió del soroll provocat per les activitats de restauració i veïnatge. 

  

Contaminació aire (10)  

Potenciar un Pla d’acció dels municipis metropolitans per al compliment del Pla de 

contaminació de l’aire. 

Evitar les olors derivades de les plantes de tractament de residus 

Com abordar l’aplicació del Pla de Millora de la Qualitat Atmosfèrica de la Generalitat de 

Catalunya que recau, en bona part, sota responsabilitat municipal. (3) 
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Acord Aire Net.  

La contaminació (CO2) dels sectors transport i indústria, sobretot a l’àmbit metropolità, és molt 

important. 

Les empreses s’haurien de controlar millor i haurien d’explicar què fan com a element de 

responsabilitat empresarial. 

  

Municipis petits (2)  

Regidors de municipis petits destaquen les dificultats afegides que tenen per la seva 

multiplicitat de tasques i la dedicació a temps parcial. També per la manca o polivalència de 

tècnics ambientals, si es que hi són. 

Manca de recursos per aplicar Agenda 21 Local i PAES, sobretot als municipis petits. 

  

Economia (3)  

Lligar sostenibilitat i economia (3) 

Problemàtica laboral. És una oportunitat per treballar amb gent del territori (50/60 anys). Ës un 

element de responsabilitat social. 

  

Altres (4) No es tractarà com a Xarxa 

Problemes amb terrenys mig abandonats, la pròpia gent propietaria intenta netejar-los. 

Incorporació de criteris de sostenibilitat en la construcció 

Abandonament d’animals de companyia 

  

Què pot fer la Diputació ?  

Formació específica 

Interès per conèixer fons de subvencions (DIBA, PUOSC, projectes europeus...), finançament... 

Publicitar coses que hagin anat bé. Amb estalvis econòmics importants i que arribi als regidors. 

Aconseguir preus més baixos en energia i altres. Ajuntar municipis per aconseguir-ho. (energia, 

LED, contenidors...) 
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Conclusions de les Taules de treball 

Es resumeixen a continuació als grans àmbits exposats a les Taules de treball ordenats segons 

el nombre d’intervencions i com queden recollits en el marc del Pla estratègic i l’activitat de la 

Xarxa. 

Àmbit (Ordre d’intervencions) 

Energia (51) 

Territori (26) 

Educació ambiental (26) 

Malestar ciutadà (3) 

Planificació ambiental (6) 

Recollida selectiva (18) 

Aigua (16) 

Mobilitat (15) 

Estructura i pressupost  municipal (12) 

Contaminació aire (10) 

Soroll (7) 

Prevenció de residus (3) 

Consum responsable (4) 

Municipis petits (2) 

Economia (3) 

Altres (4) 

Impactes ambientals (4) 

 

Tres idees clau per resumir les aportacions: 

1. Tots els Grups de treball proposats (6) en el Pla estratègic recullen necessitat i 

interessos dels membres de la Xarxa. 

2. Els àmbits previstos per tractar a través del Seminari d’Estratègia també s’han 

exposat. 

3. Hi ha dos àmbits de treball (Gestió del territori local i Recollida selectiva de 

residus) on han sorgit moltes propostes i necessitats detectades que caldrà 

analitzar si cal ampliar algun plantejament del Pla estratègic. Aquesta valoració 

serà tractada en l’àmbit de la Comissió de seguiment. 
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Vots vàlids dels acords de la 12a Assemblea de la Xarxa 
 
Un cop comptabilitzats tots els vots vàlids (de representants assistents a l’Assemblea i vots 
delegats tant a la Presidència com a d’altres representants assistents), els acords aprovats a la 
12a Assemblea general de la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat es consideren 
vàlids per assolir el quòrum necessari. 
 
Es disposa dels vots delegats a l’arxiu de la Secretaria tècnica de la Xarxa. 
 

 
Municipi Representant 

VOT 
REPRESENTANT 

DELEGACIÓ  
UN ALTRE 

REPRESENTANT 

DELEGACiÓ 
PRESIDENT 

Arenys de Mar Juan José Almansa Aragón * 1     

Arenys de Munt Sílvia Vázquez i Marquès *     1 

Argentona 
Ferran Armengol i Tauran * 
Pere Móra i Juvinyà (suplent)* 

    1 

Artés Ma. Àngels Crusellas i Serra 1     

Avià Maria Muñoz Vilanova* 1     

Badalona Sònia Egea Pérez *     1 

Bagà Nicolás Viso i Alamillos 1     

Balenyà Josep Sallent i Font * 1     

Balsareny Jaume Rabeya i Casellas     1 

Barberà del Vallès Joan Colomer Gallego  1     

Barcelona Joan Puigdollers i Fargas * 1     

Berga Àngel Guiu Venturós *   1   

Bigues i Riells Joan Vila Massaguer* 1     

Bruc, El Joan Subirana Puértolas *     1 

Brull, el Daniel Ubinyana Vivion * 1     

Cabanyes, Les 
Agustí Vallverdú i Gil * 
Anna Arrufat Hernandez * 
(suplent) 

    1 

Calaf Jesús López i Herrera*     1 

Calafell José Antonio Jiménez Entrena     1 

Caldes d'Estrac  Marcos Blázquez i García     1 

Calella Jordi Sitjà i Roca* 1     

Cambrils Antonio Laguna Martínez *     1 

Canet de Mar 

M. Assumpció Sánchez 
Salbanyà* 
Josep M. Masvidal Serra 
(suplent)* 

    1 

Canyelles Rosa Huguet i Sugranyes *     1 
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Capellades 
Marcel·lí Martorell i Font * 
Juli Moreno i López * 

1     

Cardedeu Jordi Abad Tremps* 1     

Castellar del Vallès Aleix Canalís Alsina 1     

Castellcir Carlos Ibañez Pueyo*     1 

Castelldefels Albert Sàenz Coromina*   1   

Centelles Neus Verdaguer Paré * 1     

Cerdanyola del 
Vallès 

Laura Rodríguez Morera *     1 

Cornellà de 
Llobregat 

Manuel Ceballos Morillo * 1     

Cunit 
Montserrat Carreras García* 
Antonio Martínez Pasqual* 
(supl.)                            

    1 

Esparraguera Montserrat Vilardosa Tomàs * 1     

Esplugues de 
Llobregat 

Enric Giner Rodríguez *   1   

Estany L' Jordi Tort Gómez * 1     

Figaró-Montmany 
Manel García Padreda * 
Lluc Vinyes Pelàez (suplent) * 

1     

Figueres Pere Giró Fàbrega*     1 

Garriga, La Neus Marrodán i Torrents* 1     

Gavà Xavier García Galceran*     1 

Girona Jordi Fàbrega i Vilà* 1     

Granollers Albert Camps i Giró 1     

Guardiola de 
Berguedà 

Montserrat Ribera i Puig 
Alba Noguera i Gordo* 
Franciesco Sanz i Arcusa* 

1     

Hospitalet, L' 
Francesc Josep Belver i Vallès 
* 

  1   

Igualada Josep Miserachs i Nadal *     1 

Lleida 
Josep Barberà i Morreres          
Esther Fanlo i Grasa 

1     

Lliçà d'Amunt Josep Santiago Ariza *     1 

Lliçà de Vall Núria Banegas Ortega 1     

Malgrat de Mar 
Joan Mercader Carbó * 
Jordi Romero Ros * (suplent) 

1     

Manlleu Maica Bassas i Aumedes 1     

Manresa Jordi Serracanta Espinalt * 1     

Martorell Sira Sanz i Romera *     1 

Martorelles Oliver Aguilera Soriano     1 

Mataró 
Berta Isabel Azpericueta 
Sánchez 

    1 

Moià Francesc Torres i Farràs* 1     
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Molins de Rei Mònica Santamans Forés * 1     

Mollerussa  Jaume Segura i Gili     1 

Mollet del Vallès Ester Safont Artal 1     

Montcada i Reixac Judith Mojeda Utrera *     1 

Montornès del 
Vallès 

Maria Rosa Viñallonga Antich 1     

Navarcles Ramon Serra Millat* 1     

Navàs Joan Fernàndez i Tarrés * 1     

Òdena Josep Solé Vilanova *   1   

Orís Pere Crous Serra*     1 

Oristà Antònia Pujol Guix *     1 

Pallejà Rafael Martín Pérez     1 

Palma de Cervelló, 
La 

Xavier González Alemany 1     

Papiol, El Olga Meca i Torrents* 1     

Parets del Vallès Dídac Cayuela Núñez *     1 

Pobla de 
Claramunt, la 

Santi Broch i Miquel   1   

Pobla de Lillet, la Vicenç Linares Clota*     1 

Pont de Vilomara i 
Rocafort 

Enric Campàs Serra * 1     

Prat de Llobregat, 
El 

Sergi Alegre Calero *     1 

Puigcerdà Marta Rufiandis Daniel *     1 

Puig-Reig 
Antoni Clement i Guitart * 
Dídac Flores i Flores (suplent) 

    1 

Ripollet  Gemma Edo Aguado 1     

Roca del Vallès, la Rafael Ros i Penedó * 1     

Roda de Ter 
Francesc Xavier Montané i 
Romero*  

    1 

Sabadell 
Francesc Bustos Garrido* 
Ricard Estrada Arimón* 

1     

Sant Adrià de 
Besòs 

Gregorio Camacho Alcalde 1     

Sant Andreu de la 
Barca 

Francisco Casado Luque * 1     

Sant Andreu de 
Llavaneres 

Juan Manuel García i 
Concepción 

    1 

Sant Antoni de 
Vilamajor 

Florenci Llavina Moré*     1 

Sant Bartomeu del 
Grau 

Josep Salvans Crespi *     1 

Sant Cebrià de 
Vallalta 

Josep Pla i Jubany * 1     

Sant Cugat del 
Vallès 

Joan Puigdomènech i 
Franquesa * 

1     
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Sant Cugat 
Sesgarrigues 

Cristina Cardenete Suriol     1 

Sant Esteve 
Sesrovires 

Irene Pons Ezquerra* 1     

Sant Fost de 
Campsentelles 

Juan Francisco Fernández 
Álvarez 

    1 

Sant Fruitós de 
Bages 

Agustí Masana i Santamaria* 1     

Sant Joan de 
Vilatorrada 

Ramon Planell Gabernet * 1     

Sant Joan Despí Dolors García Gómez* 1     

Sant Just Desvern Pere Orriols Tubella 1     

Sant Llorenç 
d'Hortons 

Jordi Sanarau i Roig *     1 

Sant Martí 
Sesgueioles 

Jesús Torrens i Garriga * 1     

Sant Quirze de 
Besora 

Rosa Vestit Villegas * 1     

Sant Sadurní 
d'Anoia 

Albert Prat i Pascual* 1     

Santa Coloma de 
Cervelló 

Georgina Saumell i Xuriguera     1 

Santa Coloma de 
Gramenet 

Alexandra Sevilla Oliveras 1     

Santa Eulàlia de 
Ronçana 

Miquel Moret i Espinosa *     1 

Santa Margarida i 
els Monjos 

Josep Anton Àvila Rodríguez     1 

Santa Maria de 
Corcó 

Sebastià Riera Cusí* 1     

Santa Maria de 
Palautordera 

Maria Soledad Garcia Beneyto 
* 

    1 

Santa Perpètua de 
Mogoda 

Carme Araque Lousas *     1 

Seu d'Urgell, la Jesus Fierro Rugall *   1   

Seva 
Anna Maria Pujols Mauri 
Carles Bartrina Antonell 

  1   

Sitges 
Ignasi Garrigó Puerto * 
Josep Moliné i Soler (suplent) 
* 

    1 

Tarragona Begoña Floria Eseberri *         1 

Terrassa Eva Herrero Alonso * 1     

Tiana Héctor González Guijarro *     1 

Torelló Xavier Lozano Victori  *     1 

Torroella de 
Montgrí 

Sandra Bartomeus i Vicens *     1 

Vacarisses Martí Llorenç Morraja* 1     

Vallirana  Antoni García García* 1   

Vic Josep Rafús Isern * 1     

Viladecans José Luis Atienza Ferrero * 1     
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Vilafranca del 
Penedès 

Josep Maria Martí i Ràfols* 1     

Vilanova del Camí José Maria Ortiz Collado*     1 

Vilanova del Vallès Ramon Majà i Esteve 1     

Vilanova i la Geltrú Blanca Albà Pujol*     1 

Vilassar de Dalt 
Joan Adell Pla                            
Xavier Godàs Pérez (suplent)*

1     

ALTRES ADMINSTRACIONS LOCALS        

Diputació de 
Barcelona 

Joan Puigdollers Farga 
M. Mercè Rius Serra (supl.) 

1     

Consell Comarcal 
de la Segarra  

Adrià Marquilles Bernaus     1 

Consell Comarcal 
d'Osona 

Manel Romans Sánchez* 1     

Consell Comarcal 
de la Selva 

Robert Fauria i Danés* 
Eduard Adrobau (supl.)* 

1     

   63 8 52 

                                    
TOTAL 
VOTS 

123 

 


